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STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK
cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis RO č. 17/09/19; Zápis RO č. 18/09/19; Rada obce řešila obecní byty; Nové dětské hřiště; 

Pozvánka na setkání seniorů; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; Září v Mateřské škole; TJ Strašice informuje; 

Podzimní burza; Vliv občanů na územní plán; Informační centrum oslavuje; Střípky z kultury – Pozvánka na oslavu 

výročí obce- Výstava, promítání filmů, koncert strašické Pohodovky; Koncert Chuan Pedro Rodriguez; 

Změna výpůjční doby v knihovně; Reklama…

I přes to, že se občas objeví slunečný den, 
je skutečný podzim, který začne listí lip na strašické návsi 

zabarvovat do žluta. 
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RO projednala žádost o zřízení parkovacího místa pro ZTP 
u domu č.p. 491.

RO projednala žádost o povolení akce „Vánočák“ v termínu 
25. 12. 2019 v bývalém PDA. Žadatel rovněž požádal 
o povolení rušení nočního klidu do 03:00 hod. dne 
26. 12. 2019. Sál po akci uklidí na vlastní náklady.

RO schvaluje zavedení pečovatelské služby dle 
žádosti č.j. 1035/19.

 

Doklady a informace na vědomí

1. Informace:  Mgr. Straka sdělil, že vzhledem k tomu, že 
není funkční sporák a trouba ve školní jídelně, byly poptány 
dvě firmy ohledně dodání těchto spotřebičů. Na základě 
výsledku poptávky bude pořízen nový spotřebič.

3. Zavedení pečovatelské služby – č.j. 1035/19

4. Žádost o povolení akce – Š. Červenka

2. Informace:  Starosta obce informoval o návštěvě 
semináře, kterého se zúčastnil. Seminář se zabýval 
tématem zadržování vody v krajině a obnovou historických 
polních cest. Obec Strašice by ráda do budoucna obnovila 
některé polní cesty, aby došlo k rozčlenění velkých 
zemědělských ploch.

1. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení 
 věcného břemene – ČEZ Distribuce, a.s.

RO schvaluje zřízení věcného břemene dle smlouvy č. 
IV-12-0015156/02. RO schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umí-
stění stavby č. IV-12-0015156/02.

2. Žádost o zřízení parkovacího místa pro ZTP – 
 A. Pichlová

Projednáno

RO schvaluje žádost č.j. 1043/19.

RO projednala návrh smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby – kabelu NN 
pro pozemek p.č. 642/3.

RO projednala návrh na zavedení pečovatelské služby – 
dovoz oběda.

S ohledem na platnou vyhlášku nelze povolit rušení 
nočního klidu dle žádosti, v této době je vyhláškou doba 
nočního klidu zkrácena od 02:00 hod do 06:00 hod.

RO schvaluje žádost č.j. 1060/19, s výjimkou bodu 
ohledně povolení rušení nočního klidu.

6. OZV o regulaci provozování hazardních her

RO projednala návrh obecně závazné vyhlášky, kterou se 
stanoví část společného školského obvodu. Na základě 
uzavřené dohody obcí Strašice, Dobřív, Cheznovice 
a Těně o vytvoření společného školského obvodu základní 
školy je území obce Strašice částí školského obvodu 
Základní školy Karla Vokáče Strašice zřízené obcí 
Strašice.

5. Zápis z jednání Komise pro občanské 
 záležitosti

RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 26. 8. 2019. Komise se zabývala mimo 
jiné přípravou podzimního setkání seniorů.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 26. 8. 2019.

RO projednala návrh obecně závazné vyhlášky o regulaci 
provozování hazardních her na území obce. Na základě 
této vyhlášky se zakazuje provozování binga, technické 
hry, živé hry a turnaje malého rozsahu.

RO schvaluje návrh znění OZV o regulaci provozování 
hazardních her.

7. OZV o stanovení části společného školského
 obvodu základní školy

8. Žádost o rekonstrukci bytu – Š. Bartíšek

RO projednala žádost o možnost provedení rekonstrukce 
přiděleného bytu v č.p. 490. Dle žádosti bude provedena 
oprava podlahy a vyzdění bytového jádra. Veškeré náklady 
na rekonstrukci uhradí žadatel ze svých prostředků. 
Žadatel rovněž požádal o možnost sundání bojleru a umož-
nění ohřevu vody v plynovém kotli.

RO požaduje před zahájením rekonstrukce doložení 
statického posouzení přestavby bytového jádra. RO 
konstatuje, že v případě vrácení bytu, nebudou proplaceny 
náklady spojené s rekonstrukcí bytu.

RO schvaluje návrh znění OZV o stanovení části 
společného školského obvodu základní školy. 

RO schvaluje provedení rekonstrukce podlahy 
a bytového jádra dle žádosti č.j. 1066/19 na náklady 
žadatele. RO schvaluje provedení rekonstrukce 
v případě, že žadatel nebude při vracení bytu 
požadovat uhrazení nákladů spojených s rekonstrukcí.

Říjen 2019 - ROČNÍK XXVI

Zápis z Rady obce č. 17/09/19 (3. 9. 2019)
J. Hahner, M. Straka
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9. Žádost o převedení nájemní smlouvy – 
 D. Jůna

RO projednala žádost o převedení nájemní smlouvy z pana 
D. Jůny na paní J. Hubáčkovou.

RO schvaluje žádost č.j. 1067/19.

10. Smlouva o dílo – RNDr. Milan Svoboda

RO projednala návrh znění smlouvy o dílo ohledně 
provedení vyhodnocení vlivů územního plánu na udržitelný 
rozvoj území. Tato část nebyla součástí zadání zpracování 
územního plánu a bude tak prováděna nad rámec vypsané 
veřejné zakázky. Cena za dílo činí 92.000 Kč.

RO schvaluje Smlouvu o dílo ohledně provedení 
vyhodnocení vlivů územního plánu Strašice na 
udržitelný rozvoj území s RNDr. Milanem Svobodou.

11. Nabídka na odkup nemovitosti – Ing. 
Borisová

RO projednala nabídku na odkup nemovitosti č.p. 686 na 
st.p.č. 568/47. Tento dům by byl v budoucnu přestavěn na 
nájemní bydlení, stejně jako tomu je u domu č.p. 685 a č.p. 
684. Žadatelka by ráda odkoupila i okolní pozemky o vý-

2měře cca 1800 m , na kterých by byla zřízena parkovací 
místa.

RO bere na vědomí žádost č.j. 1068/19. 

RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice dne 
19. 9. 2019. RO navrhla, aby byl program jednání zastu-
pitelstva následující:

3. Schválení orgánů jednání

12. Program jednání ZO Strašice

4. Náměty a podněty občanů

a) Prodej budovy č.p. 686 na st.p.č. 568/47

5. Informace o postupu tvorby Územního plánu Strašice

1. Zahájení

2. Schválení programu jednání

6. Prodej majetku obce

13. Kontrola usnesení

RO schvaluje navržený program jednání ZO Strašice 
dne 19. 9. 2019.

10. Obecně závazná vyhláška č. 2/2019, kterou se sta-
  noví část společného školského obvodu základní 
  školy

15. Návrh usnesení

11. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZO Strašice

9. Obecně závazná vyhláška č. 1/2019 o regulaci
 provozování hazardních her

12. Zpráva o činnosti Obecní policie Strašice

7. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30. 6. 2019

b) Informace k prodeji bytového domu č.p. 525

14. Interpelace zastupitelů

16. Závěr

8. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2019, 6-2019,
  7-2019, 8-2019
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2. Smlouva o zřízení věcného břemene – 
 ČEZ Distribuce, a.s.

RO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – 
služebnosti č. IV-12-0012589/VB/002. 

RO projednala zápis z jednání ZO Strašice ze dne 
19. 9. 2019 a přijala opatření k realizaci jednotlivých 
usnesení.

Projednáno
1. Projednání zápisu z jednání ZO Strašice

RO schvaluje opatření k realizaci přijatých usnesení 
ZO Strašice ze dne 19.9.2019.

RO projednala návrh smlouvy o zřízení věcného břemene – 
služebnosti ohledně vedení zemního elektrického kabelu 
na pozemku p.č. 1893/1 v k.ú. Strašice. Cena za zřízení 
věcného břemene je ve výši 1.000 Kč.

RO projednala návrh na uzavření licenční smlouvy o veřej-
ném provozování hudebních děl v rámci Strašického 
posvícení. Poplatek za hudební produkci činí 1.050 Kč.

3. Smlouva o veřejném provozování hudebních 
děl

4. Smlouva o použití pozemku – ČEZ LDS s.r.o.
RO projednala návrh smlouvy o použití pozemku p.č. 
2104/1 v k.ú. Strašice. Na parkovišti u společenského 
domu došlo k poškození elektrického kabelu a je nutné jej 
vyměnit. Po dokončení bude pozemek uveden do 
původního stavu.

RO schvaluje Smlouvu o použití pozemku p.č. 2104/1 
se společností ČEZ LDS s.r.o.

RO schvaluje Licenční smlouvu o veřejném provozo-
vání č. VP_2019_120400.

Zápis z Rady obce č. 18/09/19 (25. 9. 2019)
J. Hahner, M. Straka
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5. Žádost o pronájem sálu – Z. Stupková
RO projednala žádost o pronájem sálu společenského 
domu ve dnech 11.-13.10.2019 za účelem pořádání burzy 
s dětským oblečením a sportovním vybavením pro občany 
ze Strašic a okolí. Sál pro tuto akci bude poskytnut zdarma.

RO schvaluje pronájem sálu dle žádosti č.j. 1100/19. 

6. Žádost o pronájem tělocvičny – A. Mrvová

RO požaduje, aby byly včas informovány ostatní složky, 
které v danou dobu tělocvičnu užívají. RO požaduje uhradit 
částku ve výši 1.000 Kč za pronájem tělocvičny.

RO projednala žádost o pronájem tělocvičny ZŠ Strašice 
dne 16.11.2019 za účelem pořádání florbalového turnaje 
v době od 10:00 do 17:00. Tělocvična bude následně 
uklizena.

7. Žádost o pronájem tělocvičny – N. Staňková
RO projednala žádost o pronájem tělocvičny ZŠ Strašice 
dne 9.11.2019 za účelem pořádání florbalového turnaje 
v době od 8:00 do 18:00. Tělocvična bude následně 
uklizena.

RO požaduje, aby byly včas informovány ostatní složky, 
které v danou dobu tělocvičnu užívají. RO požaduje uhradit 
částku ve výši 1.000 Kč za pronájem tělocvičny.

RO schvaluje pronájem tělocvičny dle žádosti č.j. 
1138/19 a za podmínek uvedených ve zprávě.

8. Žádost o pronájem pozemku – HRM Group 
s.r.o.
RO projednala žádost o pronájem části pozemku p.č. 
2105/9 v k.ú. Strašice, kterou se již RO v minulosti 
zabývala. Záměr pronájmu byl zveřejněn na úřední desce, 
nikdo další o pozemek zájem neprojevil. Pozemek bude 
využit k uskladnění zábran a výstražných pomůcek pro 
výkopové práce.

2RO schvaluje pronájem části pozemku (600 m ) p.č. 
2105/9 v k.ú. Strašice dle žádosti č.j. 1026/19. 

RO schvaluje pronájem tělocvičny dle žádosti č.j. 
1109/19 a za podmínek uvedených ve zprávě. 

RO schvaluje žádost č.j. 1089/19.

10. Žádost o plynofikaci bytu – J. Kurdík

RO schvaluje žádost č.j. 1072/19. 

RO projednala žádost o provedení plynofikace bytu v č.p. 
499. V současné době žadatel topí tuhými palivy, což 
působí nepříznivě na zdravotní stav žadatelovi přítelkyně.

9. Žádost o plynofikaci bytu – O. Matys
RO projednala žádost o plynofikaci bytu v č.p. 501. 
Důvodem žádosti je zdravotní stav žadatele, kdy je pro něj 
již složité obsluhovat kotel na tuhá paliva.

RO projednala návrh na zavedení pečovatelské služby – 
donáška potravin a oběda dle žádosti č.j. 1082/19.

RO schvaluje zavedení pečovatelské služby dle žádos-
ti č.j. 1082/19. 

11. Návrh na zavedení pečovatelské služby –
   č.j. 1082/19

12. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2019

14. Zpráva ze zasedání Bytové komise

RO schvaluje úpravu výpůjční doby dle návrhu 
č.j. 1132/19.

RO schvaluje podnájemní smlouvu na byt 3+1 v č.p. 
459 mezi P. Srbem a S. Rottovou v délce trvání 1 roku 
bez možnosti přihlášení trvalého pobytu pro osoby 
uvedené v podnájemní smlouvě.

RO konstatuje, že podnájemní vztah lze schválit pouze na 
dobu 1 roku, v daném bytě si nelze přihlásit trvalý pobyt.

RO projednala návrh Kulturního odboru OÚ Strašice na 
úpravu výpůjční doby knihovny. V pondělí bude výpůjční 
doba odpoledne zkrácena od 13 do 17 hodin, ve čtvrtek od 
13 do 16,30 hodin. Ostatní výpůjční doba zůstává beze 
změny. Aktuální výpůjční doba bude zveřejněna na budově 
knihovny a na webových stránkách. 

RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 9-2019. Toto rozpočtové opatření obsahuje drobné 
převody mezi položkami (např. ekologické odstranění 
plevele, úprava terénu pro kontejnery na bioodpad, atd.).

RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 9-2019.

13. Úprava výpůjční doby – Knihovna Strašice

RO projednala Zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
11.9.2019. Komise doporučila přidělit byt 3+1 v č.p. 465 
paní L. Míčkové na základě žádosti o odkup pohledávky na 
daném bytě. Dále komise doporučila přidělit byt 1+1 v č.p. 
560 paní B. Zapletalové rovněž na základě žádosti o odkup 
pohledávky na daném bytě. Příští jednání komise 
proběhne 2. 10.2019 v 16,30 hod.

RO schvaluje přidělení bytů dle doporučení Bytové 
komise ze dne 11. 9. 2019.

15. Uzavření podnájemní smlouvy – S. Rottová
RO projednala návrh na uzavření podnájemní smlouvy na 
byt v č.p. 459. Současným nájemce bytu je pan P. Srb.

RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 11.9.2019. Komise byla informována o dvou 
rozhodnutích na pokácení stromů (suchá lípa na odbočce k 
ČOV, stromy bránící výstavbě parkovací plochy u MŠ a 
ZŠ). Komise byla informována ohledně probíhajícího 
správního řízení na kácení rizikových stromů v areálu MŠ. 
Komise upozornila na množení toulavých koček, komise 

16. Zápis z jednání Komise životního prostředí

Říjen 2019 - ROČNÍK XXVI
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18. Plán oprav bytového fondu, změna výše
  nájemného v obecních bytech od roku 2021

17. Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 
Strašice
RO projednala Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze 
dne 12.9.2019. Na jednání komise byli pozvání zástupci 
firem, které projevili zájem o odkup objektu č.p. 686 
v bývalých kasárnách. Komise doporučila prodat objekt 
Ing. Borisové, která zde již rekonstruuje dva domy na 
nájemní bydlení. Dále se komise zabývala změnou 
vytápění bytů, kde jsou ještě kotle na tuhá paliva. Komise 
doporučila připojit domy č.p. 442, 443, 458, 459, 462-465 
na centrální zdroj tepla z kotelny v bývalých kasárnách. V 
bytech v domech č.p. 466 a 467 řešit vytápění pomocí 
plynových kotlů v jednotlivých bytech. Komise se dále 
zabývala návrhem na zvyšování nájemného v obecních 
bytech po roce 2021. Komise doporučila meziroční 
navýšení o 5 % + míra inflace po dobu 5 let. Komise dále 
doporučila vysadit nový „vánoční“ strom v parčíku vedle 
obecního úřadu.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 11.9.2019. RO odvolává Václava Kotvu 
čelenem Komise životního prostředí. 

doporučuje jejich odchycení a následnou kastraci. Komise 
dále navrhla odvolat člena V. Kotvu, neboť na jednání 
komise nedochází.

RO projednala návrh správce bytového fondu ohledně 
provedení a financování velkých oprav, návrh změny 
zařizovacích předmětů v bytech, změnu výše částek 
určených k proplacení v případě výměny zařizovacích 
předmětů nájemcem. Správce BF rovněž předložil varianty 
zvyšování nájemného po roce 2021. V současné době 
dochází k meziročnímu zdražení o 5 %.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro rozvoj 
obce Strašice ze dne 12.9.2019. 

Dle sdělení správce BF je nutné investovat do BF v průběhu 
5-10 let částku 36,57 mil. Kč (např. 6,37 mil. Kč na opravy 
rozvodů elektřiny ve společných prostorách, 8 mil. Kč na 
opravy střech domů č.p. 490-1, 496-499, 500-1, 3 mil. Kč na 
připojení bytových domů na centrální vytápění, 4 mil. Kč na 
hydroizolaci domu č.p. 494-501, 14 mil. Kč na hydroizolaci 
domů č.p. 440-467, atd.). V prvních pěti letech je třeba 
realizovat opravy v objemu 21,37 mil. Kč, což je cca 4,274 
mil. Kč za rok. Při dosažení výběru nájmu ve výši 15,166 
mil. Kč v roce 2021 bude možné v následujících pěti letech 
prostřednictvím odvodu z hospodářské činnosti bytové 
správy ve výši cca 5,149 mil. Kč za rok financovat veškeré 
požadované velké opravy. Současná výše nájemného v 

2roce 2019 činí 53,93 Kč/m , při stálém zvyšování o 5 % by 
2nájemné v roce 2026 činilo 75,88 Kč/m  za byt bývalé 

I. kategorie. Obec Strašice patří k obcím, kde jsou nájmy za 
obecní byty nejnižší v regionu. Správce BF navrhnul dvě 

20. Žádost o přidělení parkovacího místa – 
  P. Hudačková

19. Zápis z jednání Komise pro partnerské obce

Z hlediska pořizování zařizovacích předmětů byl předložen 
upravený ceník sazeb k proplacení (např. umyvadlová 
baterie 900 Kč, vana obdélníková smaltovaná 2800 Kč, 

2podlahová krytina 150 Kč/m ). Ze zařizovacích předmětů 
budou formou dodatků ke smlouvě vyřazeny sporáky, ty si 
bude na vlastní náklady pořizovat nájemce bytu a doloží 
správci BF požadované revize. Rovněž budou vyřazeny 
kuchyňské linky, pracovní desky, dřezy a stojánkové 
dřezové baterie.

3. RO schvaluje předložený finanční plán oprav 
většího rozsahu v celkové výši do 22 mil. Kč na období 
2020 – 2025 č.j. 1157/19. RO ukládá správci BF 
předkládat do 30.11. daného roku upřesnění oprav a 
investic do bytového fondu na následující kalendářní 
rok.

4. RO schvaluje návrh na zvýšení nájmu, a to variantu 
2 (meziročně 5 % po dobu 5 let od roku 2021).

2. RO schvaluje přílohu č. 2 „Výše částek k proplacení 
v případě výměny zařizovacích předmětů nájemcem“, 
a to s účinností od 1.1.2020.

1. RO schvaluje změnu ve vybavení bytů v majetku 
Obce, a to tak, že s účinností od 1.1.2020 již nejsou 
sporáky, kuchyňské linky, pracovní desky, dřezy, 
stojánkové dřezové baterie zařizovacími předměty 
bytů.

RO projednala Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
ze dne 9.9.2019. Komise se zabývala přípravou na setkání 
s občany partnerské obce Markt Hohenfels, které proběhlo 
14. září v Příbrami. Ing. Macháček informoval o průběhu 
návštěvy chovatelů v rámci posvícení, strašičtí chovatelé 
byli pozváni na říjnovou výstavu do Německa. Komise se 
zabývala návrhy jednotlivých členů ohledně programu na 
rok 2020.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
partnerské obce ze dne 9.9.2019. 

varianty zvyšování nájmu (meziročně o inflaci ve výši 2 % 
nebo o 5 %). Dle platné legislativy nelze nájem zvýšit 
během tři let o více než 20 %.

RO projednala žádost o zřízení vyhrazeného parkovacího 
místa mezi Restaurací Berten a Domovem pod Brdy. 
Manžel žadatelky je řidič z povolání, využívá služební 
vozidlo a potřeboval by parkovat na dohled od svého 
bydliště.

Vzhledem k tomu, že se nejedná o parkoviště ZTP a par-
koviště není v odpoledních a nočních hodinách výrazně 
vytížené, nebude tato žádost schválena.

RO neschvaluje žádost č.j. 1146/19.
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- Domy určené k plynofikaci jednotlivých bytů: 
 č. p. 436; č.p. 490 až 501; č.p. 466,467; č.p. 464,465.

- Domy určené k napojení na centrální zdroj tepla:
  č. p.458,459; č.p.460,461; č.p.462,463

Při pohledu na naše sídliště je patrné, že stav bytových 
domů ve Strašicích se hodně zlepšil. Dokončují se 
fasády se zateplením obvodových plášťů, provádí se 
postupné rekonstrukce střech, jednotlivé byty se vždy 
před přidělením novému nájemci kompletně opravují. 

Dále posuzovala rada obce rozsah finančních potřeb na 
provádění běžných oprav a údržby. Zabývala se také 
pokrytím úvěrových splátek na úvěry přijaté v první dekádě 
tohoto století. V návaznosti na uvedené skutečnosti 
stanovila růst nájemného v obecních bytech. Z 
uvažovaných variant přijala rada obce usnesení, že v 
letech 2022 až 2026 bude meziroční růst nájemného 
stanoven na 5 %. Rada obce také schválila, že od 1.1.2020 
nebudou součástí vybavení bytů sporáky a kuchyňské linky 
s příslušenstvím.

                                                                                                                                                        

- Dokončení rekonstrukcí střech v bytových domech 
u hřiště -   8 mil. Kč

- Napojení určených domů za radnicí na centrální 
rozvod tepla - 5 mil. Kč

- Plynofikace bytů v určených bytových domech 
- 4 mil. Kč                                                          

Pro informaci uvádím hlavní potřeby 
investic do bytových domů:     

- Výměna rozvodů elektřiny ve společných prostorech 
domů - 6,5 mil. Kč

Rada obce na svém zasedání dne 25. 9. 2019 se rozsáhle 
zabývala problematikou potřeb oprav a investic v bytových 
domech s výhledem do roku 2026. Správcem bytového 
fondu Ing. Smejkalem byl předložen koncepční materiál, na 
základě, kterého jsme se rozhodovali o podobě budoucích 
rozpočtů bytové správy a výši nájemného. Tímto tématem 
se zabývala také komise Pro rozvoj obce. Do bytového 
fondu obec vložila v letošním roce a také v letech minulých 
značné finanční prostředky. Přesto výčet dalších našich 
záměrů je poměrně rozsáhlý. 

- Hydroizolace domů potýkajících se se sklepní 
vlhkostí - 18 mil. Kč

Postupná změna vytápění v bytových 
domech:

Etapizace oprav elektrických rozvodů ve 
společných prostorech dle doporučení 
revizního technika:

Rozsahy oprav bytů se provádějí ve schvá-
lených standardech, které hradí obec:

Rada obce řešila obecní byty 
v horizontu do roku 2026 

Zařizovací předmět

Baterie

WC

Umyvadlo

Vana

Kamna na pevná paliva

Dveře bytové

Podlahová krytina (PVC, dlažba, plovoucí podlaha)

Částka

1 200 Kč

900 Kč

900 Kč

2 500 Kč

1 000 Kč

2 800 Kč

4 000 Kč

4 500 Kč

1 200 Kč

150 Kč/m²

vanová nástěnná

umyvadlová nástěnná

umyvadlová stojánková

obdélníková smaltovaná

vchodové

interiérové

Jiří Hahner - starosta obce

Náklady (tis. Kč)

70

300

300

300

970

300

300

300

300

1200

300

300

300

300

1200

300

300

300

360

1260

360

360

360

360

300

1740

6370

Dům čp.

436

460–461

462–463

464–465

Celkem

440–441

444–445

458–459

466–467

Celkem

442–443

446–447

448–449

452–453

Celkem

450–451

454–455

456–457

490–491

Celkem

492–493

494–495

496–497

498–499

500–501

Celkem

I. etapa:

II. etapa:

III. etapa:

IV. etapa:

V. etapa:

Celkem na opravy elektro
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Přemýšleli jsme, jak využít veřejné prostranství ve Dvoře. 
Tento pozemek byl i v minulosti využíván k různým 
aktivitám. Bylo tam dokonce prostranství které, se 
využívalo k různým kolektivním sportům. Nakonec byl 
schválen záměr, vybudovat zde dětské hřiště. Obec 
Strašice vyčlenila na stavbu hřiště potřebný objem 
finančních prostředků a poděkování patří také Nadaci ČEZ, 
která v rámci projektu „Oranžová hřiště“ poskytla obci 
dotaci ve výši 100 000 Kč. Celkové náklady stavby včetně 
DPH činily 387 716 Kč. V první řadě jsme zadali odborné 
firmě ošetření okolních vzrostlých stromů. Práce provedla 
společnost Prostrom nákladem 39 207 Kč. Za 8 000 Kč 
jsme pořídili doplňkový mobiliář a zeleň na živé ploty. 
Oplocení, na jehož realizaci se podílela Firma Dezort 
kovovýroba stálo 44 467 Kč. Hlavním dodavatelem byla 
firma Antoš hřiště, která osadila herní prvky za 296 042 Kč. 
Velice mě těší, že se nám podařilo zvelebit opět nějakou 

Jiří Hahner - starosta obce 

část naší obce. Zaznamenal jsem samé kladné ohlasy 
a proto věřím, že hlavně rodiče zde najdou oázu klidu 
s prostorem pro pohybové vyžití a zábavu svých dětí.

Nové dětské hřiště vyrostlo 
u Dvorského rybníka 

Říjen 2019 - ROČNÍK XXVI

ZÁKLADNÍ ŠKOLA KARLA VOKÁČE STRAŠICE, OKRES ROKYCANY 
hledá zaměstnance na pracovní místo

 HOSPODÁŘ/KA ŠKOLY - EKONOM/KA
Náplň práce: kompletní vedení účetnictví příspěvkové organizace, mzdová a personální agenda, administrativa.

Požadujeme: ekonomické vzdělání- minimálně vyšší odborné nebo střední s maturitou, znalost hospodaření 
příspěvkových organizací, ochota k dalšímu vzdělávání, dobrá znalost práce na PC, zkušenost s programy VEMA, FENIX, 

čistý trestní rejstřík, spolehlivost, zodpovědnost, samostatnost, flexibilita, komunikativnost a vstřícné jednání. 

Nabízíme: pěkné moderní pracovní prostředí, odpovídající platové podmínky, bonus příspěvek na stravování 
ve formě příspěvku FKSP, 5 týdnů dovolené, příjemný a pohodový kolektiv, moderně a plně vybavená škola, 

finanční odměny za mimořádně vykonané úkoly, odpovídající finanční ohodnocení.

V případě podepsání pracovní smlouvy nástup možný od 01.01. 2020.
Své nabídky zasílejte na:  reditel@skolastrasice.cz
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Slavnostní přivítání prvňáčků

V úterý dne 27. srpna absolvoval pedagogický sbor celo-
denní školení v oblasti první pomoci. Lektoři z pražské 
organizace WorkMed, s.r.o. byli profesionální záchranáři, 
kromě teorie si připravili zejména velké množství 
praktických ukázek. V rámci prohloubení dosavadních 
znalostí se skupiny pedagogů musely rovněž vypořádat 
s pestrými modelovými situacemi, např. resuscitací, 
krvácením, bezvědomím, popáleninami, zlomeninami, 
dopravní nehodou, tonutím atd…

Školení první pomoci pro pedagogy

V pondělí dne 2. září uvítali učitelé své žáky ve třídách v 

Mgr. Marcela Paulová

Figuranti předváděli různá zranění velmi realisticky, na 
závěr každá skupina obdržela hodnocení své práce. 
Základy první pomoci se učí ve výuce různých předmětů 
také žáci.

Prvňáčci se svými rodiči a blízkými se shromáždili ve 
společenské místnosti, kde byli uvítáni krátkým pěveckým 
vystoupením svých starších spolužáků pod vedením paní 
učitelky Mgr. Pavly Hrazdilové. Pan ředitel školy Mgr. 
Martin Straka popřál dětem hodně úspěchů v následujících 
letech strávených v základní škole. K přání se též připojili 
zástupci Obecního úřadu ve Strašicích pan starosta obce 
Jiří Hahner a paní Ing. Zdeňka Lazebníková, kteří předali 
dětem malou pozornost.

Paní třídní učitelka Mgr. Irena Mitterbachová si pak odvedla 
dychtivé prvňáčky do jejich třídy, ve které na ně čekaly malé 
dárečky a kde společně stráví svůj první důležitý rok školní 
docházky.

Mgr. Irena Mitterbachová

novém školním roce 2019/2020. Velkou událostí byl vstup 
do školy zvláště pro nejmladší školáky, jimž byla věnována 
největší pozornost. Do lavic v první třídě letos usedlo 27 
žáčků. Na prvňáčky i další žáky prvního stupně čekalo milé 
překvapení v podobě nového školního nábytku a vybavení 
tříd.

Zajímavosti ze Základní školy 
Karla Vokáče Strašice za měsíc září

Komise pro občanské záležitos� obce Strašice pořádá
dne 

17.10.2019 od 16,30 hodin 

ve velkém  sále Společenského domu Strašice

Setkání seniorů.
Jako vždy je připraven zajímavý program.

Občerstvení zajištěno pořadatelem.

V případě zájmu na tuto akci bude zajištěn svoz i rozvoz méně pohyblivých 
seniorů na základě objednávky do středy 16.10.2019. do 12 hodin 

na tel. číslech 371 793 101, 724 188 103 nebo přímo
na Obecním úřadě ve Strašicích.

Těšíme se na Vaši účast.
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Atletickým čtyřbojem zahájili naši zdatní sportovci ve 
středu 18. září svoji sportovní školní sezónu. A začátek to 
nebyl vůbec špatný! V konkurenci 10 škol si naši atleti vedli 
velmi dobře. Děvčata kralovala v běžeckých disciplínách, 
a to především Vanesa Müllerová s Anetou Mudrovou 

Atletický čtyřboj

Adaptační  kurz 
Letošní školní rok se poprvé na naší základní škole 
uskutečnil adaptační kurz pro žáky šestých tříd. Třídenní 
soustředění ve dnech 4. – 6. září se odehrávalo uprostřed 
brdských lesů v rekreačním středisku poblíž vesnice Věšín. 

Mgr. Jiří Monhart

Celkem se seznamovacího kurzu zúčastnilo 39 žáků, třídní 
učitelé Petr Šilhánek, Pavlína Dostálová a naši tělocvikáři 
Pavla Hrazdilová a Jiří Monhart. Všichni zúčastnění 
vyučující se shodli na tom, že kurz má velký smysl a závě-
rečná reakce dětí: „Bylo to moc krátký, to už musíme 
domů?“ hovoří jasně za povedenou akci.

Areál byl pro tento typ kurzu naprosto ideální. Čtyři hřiště na 
různé sporty, bazén a vnitřní prostory pro naši velkou 
skupinu se staly perfektním místem pro vzájemné 
poznávání nových spolužáků ze Strašic, Dobříva a Chez-
novic. Smyslem prvního společného výletu na startu 
druhého stupně základní školy bylo vytvoření přátelského 
kolektivu a vzájemného poznání, což se podle kladných 
ohlasů dětí povedlo na jedničku. Program byl sestaven 
převážně z kooperačních a sportovních her. Kromě toho si 
žáci také zazpívali pod vedením třídního učitele pana Petra 
Šilhánka. 

z osmičky. Ale ani ve skocích, hodech a vrhu se holky 
nenechaly zahanbit. V náročné kokurenci vybojovalo 
družstvo ve složení: Eliška Krchovová, Pavlína 
Převrátilová, Aneta Mudrová, Vanesa Müllerová a náš 
benjamínek a velký příslib do budoucnosti Karolína 
Tomášková krásné 3. místo a bronzové medaile jsou 
našim krásným sportovkyním působivou ozdobou.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Ve čtvrtek dne 19. září proběhla ve třídě 1.A a 2.A beseda s 
metodičkou prevence kriminality PČR Rokycany paní 
nprap. Hanou Kroftovou. 

Beseda s Policií ČR pro 1. a 2. třídu

Mgr. Irena Mitterbachová

Kluci sice na bednu nedosáhli, ale jejich výkony v hodu 
kriketovým míčkem, kde Pavel Stupka vyhrál s hozenými 
63 metry, a ve vrhu koulí, kde se skvěle dařilo Františku 
Langovi, byly rozhodně chvály hodné. V součtu všech 
bodů pak družstvo ve složení: Štěpán Kunc, Lukáš 
Veverca, Pavel Harčarik, Pavel Stupka a František Lang 
obsadilo pěkné 5. místo uprostřed startovního pole.

Lesní pedagogika pro 2. třídu
V pátek dne 20. září se třída 2. A vydala na prvoučnou 
výpravu pod metodickým vedením lesního pedagoga Bc. 
Ivany Kolerusové – Lesy ČR.  Výprava začala u rybníku 
Tisý a pokračovala lesními cestami v okolí. 

Pozorovali jsme stopy zvířat na cestách. Poznali jsme, že 
se musíme více dívat kolem sebe. Dozvěděli jsme se, jak 
jsou ochráněné zasazené stromky a navštívili jsme 
oplocený porost. Zahráli jsme se hry s přírodovědnou 
tématikou, při kterých jsme vnímali les nejen zrakem, ale i 
čichem. Dopoledne nám rychle uteklo. Utrmáceni, ale se 
spoustou nových zážitků, jsme usedli k pátečnímu obědu.

 Třída 2. A a pí uč. Mgr. Monika Kebrlová

Sportovcům děkujeme za reprezentaci školy a přejeme do 
celého sportovního školního roku hodně úspěchů, a hlavně 
pevné zdraví, svaly a fyzičku!

Projekt pro prvňáčky se jmenoval "Bezpečně s Leo-
poldem". Žáci byli poučeni o chování a bezpečnosti ve 
třídě, doma i po cestě do školy. Zopakovali si důležitá 
telefonní čísla a procvičili si správné přecházení přes silnici. 
Nakonec se seznámili s pravidly chodců, cyklistů a spolu-
jezdců v autě. Podobná přednáška čekala i druháčky, kteří 
se navíc seznámili s prací PČR. Povídání bylo velmi 
zajímavé a u dětí se setkalo s velkým ohlasem.

Účastníci adaptačního kurzu

Hry na seznamovacím pobytu

Lesní pedagogika pro 2. třídu
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Začátek školního roku byl ve všech třídách mateřské školy 
ve znamení malého i většího zvykání. Na novou paní 
učitelku, na nové kamarády a novou třídu. Největší změnou 
v životě je příchod do školky pro děti nově nastupující. Naší 
snahu o spokojené dítě, začleněné do kolektivu, dobře 
vystihuje název prvního výchovného bloku Zapouštíme 
kořeny. Slzičky brzy vystřídaly úsměvy a adaptace 
proběhla ve všech třech třídách bez problémů. Ve třídě 
Berušek se to beruškami jen hemží. Každé dítě dostalo 
svoji Berušku se značkou, a tak Beruška přilétá do třídy 
spolu s ním a zase při odchodu odlétá zpět na nástěnku v 
šatně. Děti se tím přirozeně učí nejen svoji značku, ale také 
si lépe uvědomují průběh dne ve školce. Paní učitelky Jana 
Mrázková (ředitelka MŠ) a Alena Krausová, DiS., povedou 
děti k socializaci a ohleduplnosti v těsné spolupráci 
s rodinou. Do třídy Koťat přišli čtyři noví kamarádi a také 
nová paní učitelka Hedvika Vonásková, DiS. Spolu 
s Ivanou Janouškovou provedou děti školním rokem 
s mottem Otvírejme oči – dětské oči, otvírejme srdce – 
dětská srdce, otvírejme se spolu a pro sebe, učme se 
s dětmi a od dětí. Naši nejstarší předškoláci ve třídě 
Sluníčka se pod vedením učitelek Bc. Jany Kuncové a Bc. 
Ludmily Kleknerové pustili do projektu s názvem Ferda 

Nově jsme rozšířili kolektiv o provozní pracovnice paní 
Janu Hájkovou a Helenu Bendovou. Nová bude také 
střecha naší budovy. Se začátkem září byla zahájena 
rekonstrukce střešní krytiny. Naše mateřská škola nabízí 
mnoho nových podnětů a vybavení, ale nejvíce toho 
původního – činnosti směřující ke spokojenosti a rozvoji 
dítěte.  

a jeho mouchy – dobrodružství s Emušáky. Maskot třídy, 
žabák Ferda, bude s dětmi ve třídě zažívat různá 
dobrodružství a bude jim vyprávět různé příběhy 
z Emušákova. Prostřednictvím těchto příběhů se děti 
dostanou do situací, které jsou jim blízké. Budou tak mít 
možnost se naučit rozpoznávat a zvládat různé pocity 
a rozvíjet zdravé sebevědomí, komunikaci a další 
dovednosti. Žabák Ferda také bude velkým pojítkem mezi 
mateřskou školou a rodinou. Děti si budou brát postupně 
Ferdu na víkend domů i s deníčkem, kam mohou s rodiči 
zaznamenat zážitky, které spolu měli. Projekt byl na 
schůzce rodiči velmi dobře přijat. Spolupráce s rodinou je 
velmi důležitá a věříme, že o ni mají rodiče zájem. 
Propojení mateřské školy a rodiny přispívá k pocitu bezpečí 
dětí. 

Alena Krausová, DiS.

Září v mateřské škole

Berušky v září Koťata slaví

Sluníčka v září Těšíme se na novou střechu
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Ve dnech 7. – 13. července 2019 se v rakouském Dornbirnu 
konala 16. Světová gymnaestráda. Největší nesoutěžní 
přehlídka gymnastických sportů, kterou Mezinárodní 
gymnastická federace /FIG/ pořádá každé 4 roky. První 
gymnaestráda se konala v roce 1953 v Rotterdamu. 
Světová gymnaestrádda sdružuje největší počet sportovců 
ze všech akcí FIG. Účast pro každého, bez ohledu na 
pohlaví, věk, rasu, náboženství, kulturu, schopnosti nebo 
společenské postavení. V Dorbirnu se představilo pět 
kontinentů. Nejpočetnějším účastníkem je tradičně 
Švýcarsko /3 040 sportovců/, Německo/ 2228 cvičenců/, 
ale i vzdálené Finsko s 1 525 účastníky.  Představilo se i 13 
nových zemí jako např. Malty, Mozambiku,Keňy, 
Paragueaye, Fidži apod. Světové gymnaestrády  se tedy 
zúčastnilo více než 18 000 cvičenců  z celého svěšta

 Česká republika v celkovém počtu 66 zemí z celého světa 
svou účastí velice dobře reprezentovala. Na letošní WG 
dorazilo 883 českých účastníků, jak České gymnastické 
federace, z České obce Sokolské a České asociace sportu 
pro všechny. Česká výprava se představila ve 3 hroma-
dných skladbách a 2 podiových vystoupeních. Hromadná 
skladba České asociace sport pro všechny předvedla 
skladbu poeticky nazvanou „Gymnastixcký sen“ autorů 
Vilmy Novotné, Ivety Holé a Jardy Sauera. Podle potlesku a 
obdivu diváků bylo zřejmé, že se skladba líbila. Z naší TJ 
Strašice se zúčastnily 3 cvičenky, které celý rok nacvičo-
valy skladbu a strávily mnoho hodin na secvičných ve 
sportovním středisku v Doubí u Třeboně. Tato práce se 
zúročila nezapomenutelnými prožitky a zážitky, které si 
z WG přivezly.                                                                J. A

 TJ Strašice
16. Světová gymnaestráda 2019
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Vznik Územního plánu má ze zákona několik etap a v nich 
mají i jednotliví občané možnost vznášet požadavky, 
žádosti a připomínky. Zcela automaticky je vznášejí tzv. 
dotčené orgány a instituce, které o vzniku nového 
územního plánu informuje tzv. Pořizovatel, kterým pro obec 
Strašice byla vedením zvolena paní D. Svobodová, která 
pracovala na Stavebním úřadu v Rokycanech, odkud 
odešla na Stavební úřad v Hořovice a to „pořizovatelství“ si 
s sebou odnesla. 

Na téma Územní plán jsem napsal příspěvek do Barňáku 
už několikrát, naposledy v květnu tohoto roku. Protože život 
utíká velmi rychle, posunulo se dál i dění kolem ÚP. Vedení 
obce Strašice již dávno zahájilo práce na vzniku nového 
Územního plánu, který by měl být hotový do roku 2022. Je 
třeba předeslat, že Územní plán se nedělá kvůli vedení 
obce, ani kvůli všemožným úřadům, ale kvůli občanům a 
jejich spokojenému žití v obci. No a občané by tedy měli mít 
možnost se na jeho vzniku aktivně podílet. Bohužel ve 
Strašicích se zatím moc nepodílejí. 

Takže dalším postupem dojde ke zpracování Návrhu ÚP, 
který musí být ze zákona předložen k veřejnému 
projednání. To by mělo být zhruba za 3 – 4 měsíce. Protože 
jsem již nějaká veřejná projednání zažil, vím, že přijít tam, 
vznést nějakým proslovem námitku je k ničemu, protože 
Zpracovatel vezme (měl by vzít) v potaz pouze námitky 
písemné, požádal jsem Zpracovatele i vedení obce, aby 
připravili nějaký formulář, který by případní žadatelé při 
veřejném projednání vyplnili, když už na ně vedení obce 
zapomnělo při zpracování Zadání. Požádal jsem také pana 

Na jednání Zastupitelstva 19.9.2019 totiž přijel zástupce 
zpracovatele, kterého ve výběrovém řízení (?), vybralo 
vedení obce, pan RNDr. Milan Svoboda a bylo slyšet od 
zastupitelů dotazy, které měly být odpovězeny ještě před 
schválením toho Zadání už v dubnu. Pokud tehdy 
zastupitelé v dubnu zvedli ruku pro schválení Zadání, 
předpokládám, že jim bylo vše jasné a věděli, proč tu ruku 
zvedají. Divím se, na co se dnes mohou ptát, když se zatím 
od dubna nic nestalo. Já osobně jsem si to Zadání pročetl 
(fakt je, že místy bylo nečitelné) a konstatuji, že není dobré 
a umím si představit o hodně lepší materiál. Navíc tam 
chyběl podpis autora, což je u takovéhoto dokladu vada 
dosti podstatná. Schválit v Zastupitelstvu takovýto “no 
name“ materiál je dost podivné.   

Prvním krokem ke zpracování nového Územního plánu je 
zpracování Zadání. Když jsme v roce 2006 rozhodli o zá-
sadní změně našeho obecního územního plánu, už v této 
etapě při zpracování Zadání jsme dali občanům možnost 
dávat podněty pro změny v ÚP a vznikl formulář pro 
podávání podnětů, který jsme na radnici občanům 
poskytovali a pak předávali zpracovateli Zadání. Bylo jich 
tehdy podáno 27. Současné vedení obce však tuto 
možnost občanům nedalo a vzniklo Zadání v podstatě bez 
přímého vlivu jednotlivých občanů, které schválilo 
Zastupitelstvo bez větší diskuse 24.4.2019. Myslím, že širší 
diskuse k tomuto dokumentu by tehdy vůbec nebyla na 
škodu, což se už nyní začíná projevovat.

V současné době byl pouze vybrán zpracovatel ÚP, který 
připraví podle Zadání další etapu – Návrh ÚP. Ten 
zpracovatel přišel 19.9. pouze Zastupitelstvo seznámit 
s tím, jak bude dále postupovat. Pravda, tento Návrh ÚP 
sice bude také předložen k připomínkám občanům ve 
veřejném projednání, nicméně podle mých zkušeností 
z roku 2007 jej budou nové připomínky velmi komplikovat 
a prodražovat další práce. Podněty totiž měly být zapra-
covány už do Zadání, aby projektant kreslil co nejvíce 
konkrétních věcí a nemusel pak již hotový Návrh 
předělávat. Připomínky podané v roce 2007 až k Návrhu 
zdržely jeho zpracování o docela dost měsíců a prodražily 
jej, protože Zpracovatel musel některé věci předělávat. No 
komu není rady, tomu není pomoci! Zřejmě máme času 
i peněz na plýtvání a rozhazování dost.

Vliv občanů na Územní plán (ÚP) 
Ing. František Nerad – autorizovaný stavební inženýr
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RNDr. Svobodu, aby připravil do Barňáku nějaké základní 
informace o Územním plánu, když už na to obec kašle, 
abych nebyl pouze sám, kdo se o ÚP zajímá. Máme sice 
komisi pro rozvoj obce, ale informace o novém ÚP zatím 
nestihli napsat, přestože proces přípravy už probíhá déle 
než půl roku. I když uznávám, že vedení obce o tom ví 
mnohem déle a mnohem víc a už dávno o tom měli občany 
informovat, protože jak jsem už napsal, ÚP se dotýká všech 
občanů, ne pouze pěti radních. 

Žadatelé by tedy, pokud budou chtít vznášet požadavky, 
měli znát všechny údaje, které se budou týkat dotčených 
pozemků ve svých návrzích a požadavcích (přesné údaje 
vlastníka, parcelní čísla, čísla popisná a evidenční, záměry 
– případně protesty atd.). Na zpracování připomínek 
z veřejného projednání má pak Zpracovatel další měsíc, 
pokud to tedy nebudou zásahy příliš velké. A jaké mohou 
být ty připomínky? No mohou se týkat nových požadavků 
(např. chci zastavět své volné pozemky, nebo nechci, aby 
můj dům ležel v ochranném pásmu průmyslové 
aglomerace, chci, aby vznikla cesta k mým pozemkům, ale 
i třeba žádosti, že chci, aby v mé obci vznikla rekreační 
zóna, případně ji nechci atd., atd.) Územní plán se týká 
pouze pozemkových ploch a určuje, co se na nich bude dít. 
Pokud pozemek leží v nějaké ploše (např. vesnická 
zástavba), stavební úřad vám tam pak nepovolí tenisový 
kurt.  

Jednou z kardinálních otázek, které na jednání padly, bylo, 
zda vznikne přehrada za Amerikou. Odpověď zněla, že tato 
věc už je, či bude, povinně zahrnuta do krajských Zásad 
Územního Rozvoje (tzv. ZÚR) na podnět ministerstva 
zemědělství z důvodů zajištění boje proti suchu v ČR. 
V podstatě obec s tím nic moc nenadělá. Další otázka třeba 
zněla, zda lze v ÚP zamezit výstavbě či vzniku ubytoven. 
Nelze! Je to věc vlastníků. Z toho plyne, že např. rozprodej 
domů v kasárnách měl být pečlivější a zastupitelé by měli 
spíše důkladněji zjišťovat, komu se dům prodává, než 
spoléhat na to, že někdo „z vrchu“ za ně zakáže, co se 
v těch domech děje. Vyhlašovat pak „bezdoplatkové zóny“, 
je už mlácením prázdné slámy. U nás byl poměrně 
varovným příkladem prodej několika domů paní Havelka, 
která krásně na zastupitelstvu slibovala hory doly, aby 
dosáhla snížení ceny těch domů. Když jí byly připsány do 
vlastnictví, obratem je prodala (předpokládám, že se 
ziskem) a obec už může špatně ovlivnit komu, a co ten s tím 
bude dělat. Zkrátka s obcí (vedením obce, které prodej dost 
podporovalo) dobře vydrbala. Pozdě pak lze honit „bycha“. 
Jenže ve Strašicích se za „bychem“ ženeme už déle než půl 
roku, díky tomu, že nikdo z vedení obce nemá čas nebo 
chuť sednout k počítači a napsat několik řádek o tom, co na 
té radnici vlastně dělá a sdělit to svým voličům. V obecním 
informačním zpravodaji Barňák, si pak čteme hlavně 
informace o tom, co bylo, ale informace o zásadních 
věcech, které budou, tam nenajdeme! Škoda!
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  14. září se sešli v hostinci Na Benátkách příznivci poezie, 
kteří poté vyrazili na Velký kámen a Vlč, kde se odehrál 22. 
ročník tradičních Židlí.  Zazněla nejen lyrická poezie, ale 
také ukázky povídek či tance a hudby. Vydařená akce byla 
ukončena ve výchozím bodě.

 19. září vyrazil historický autobus plný zahrádkářů do 
Chodové Plané. I přes sychravé počasí se výlet vydařil. 
Hlavním bodem výletu byla exkurze do rodinného pivovaru 
Chodovar, kde jsme se mohli seznámit s technologií výroby 
piva a jiným zajímavostmi.  Po exkurzi následoval oběd a 
vycházka po okolí. 

V měsíci září proběhla celá řada zajímavých akcí nejen ve 
Strašicích, ale také mimo ně. Dne 12. září navštívil starosta 
obce Jiří Hahner společně s Mgr. Tomášem Makajem 
tradiční setkání bývalých příslušníků PTP, které se konalo v 
nedalekém Zaječově. Součástí programu byl pietní akt u 
pomníku 52. PTP a mše v klášterním kostele svaté 
Dobrotivé. Dalším bodem byla přednáška Tomáše Makaje 
na téma „Po stopách PTP - cesta okolím Strašic a Svaté 
Dobrotivé“, která se konala v místním Lidové domě.

Střípky ze strašické kultury
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Ve dnech 19. až 21. září se konal v plzeňské hale TJ 
Lokomotivy mezinárodní veletrh cestovního ruchu, kde 
reprezentovala Muzeum Středních Brd paní Renata 
Převrátilová. V pátek 20. září probíhal taktéž v Plzni 
mezinárodní veletrh Svět Knihy Plzeň 2019, kde nás 
zastupoval Tomáš Makaj některými knihami, které vydal 
v nakladatelství Starý most.

strana 17

BarňákBarňákBarňák
STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK

Říjen 2019 - ROČNÍK XXVI



Pozor – změna výpůjční doby
Místní knihovny ve Strašicích

Výpůjční doba knihovny:

Pondělí         8.00 – 11.00     13.00 - 18.00      změna  13.00 – 17.00

Úterý            8.00 – 11.00

Středa                                      13.00 – 17.00

Čtvrtek          8.00 -11.00      13.00 – 17.00      změna  13.00 – 16.30
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670 let od první písemné zmínky 
o obci Strašice…

2. listopadu si připomeneme toto významné výročí společnou 
akcí v Místní knihovně a Velkém sále Společenského domu.  

Program:

15.00 hodin – Malý sál knihovny- Výstava z historie Strašic a Místní knihovny 

                          (115 let od založení).

16.00 hodin – Velký sál- Promítání historických filmů o Strašicích.

17.00 hodin – Velký sál- Koncert strašické Pohodovky.
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V prodeji je stále kalendář na rok 2020

„Strašice v historii“
K dostání je v Muzeu Středních Brd, v Místní 

knihovně a na podatelně obecního úřadu 
ve Strašicích.
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